
Protokół Nr 2/2016 
z  posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 

 Rady Miejskiej Białogardu  
w dniu  23 lutego 2016 r. 

 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce posiedzenia: Biuro Rady Miejskiej. 
 
Porządek posiedzenia:  
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie  planu  dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół 
i przedszkoli prowadzonych przez Miasto, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat 
za kształcenie pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli 
oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane na 
rok 2016,  

b) zmieniająca uchwałę w sprawie kryteriów branych pod uwagę na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli prowadzonych przez Miasto 
Białogard, liczby punktów przyznanych każdemu kryterium oraz dokumentów 
niezbędnych do potwierdzenia spełniania tych kryteriów, 

c) w sprawie kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do klasy 
pierwszej publicznej szkoły podstawowej i klasy pierwszej publicznego gimnazjum, 
prowadzonych przez Miasto Białogard, dla kandydatów zamieszkałych poza 
obwodami tych szkół, liczby punktów przyznanych tym kryteriom oraz dokumentów 
niezbędnych do ich potwierdzenia, 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
miasta Białogard, 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  
w zakresie odbierania  odpadów  komunalnych  od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

f) w sprawie określenia miejskich jednostek budżetowych prowadzących działalność 
określoną w ustawie z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty, które gromadzą   
dochody określone  w  uchwale  na  wydzielonym  rachunku, źródeł tych dochodów 
i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów 
i wydatków nimi finansowanych, dokonywania zmian w tym planie oraz ich 
zatwierdzania, 

g) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2016, 
h) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Białogard, 

     i) w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej Białogardu na rok 2016. 
3. Sprawy różne. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad 1. Otwarcie posiedzenia.  
 Posiedzenie o godz.1330„otworzył i prowadził” M. Kopczyński Przewodniczący Komisji 
Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej Białogardu.  
 Komisja przyjęła protokół Nr 1/2016  z  posiedzenia Komisji w dniu 26 stycznia  
2016 r. , głosując: za- 5 (jednogłośnie). 
 
Ad 2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 
a) w sprawie  planu  dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli   
     szkół i przedszkoli prowadzonych przez Miasto, maksymalnej kwoty  
     dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady  
     kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które  
     dofinansowanie jest przyznawane na rok 2016 
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M. Budna Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych - 
poinformowała, że plan doskonalenia zawodowego nauczycieli jest rozpisywany zgodnie z 
wnioskami, które dyrektorzy składają do Urzędu Miasta do 30 listopada każdego roku. Przed 
złożeniem projektu uchwały należało zapytać związki zawodowe o opinie dotyczące tego 
planu. Opinie związków były pozytywne.  

Zmieniało się rozporządzenie, które weszło w życie z dniem 10 listopada 2015 r. 
dotyczące zmiany form doskonalenia zawodowego nauczycieli. 

Plan jest rozpisany zgodnie z wnioskami dyrektorów.  
Radny J. Kwiecień - zapytał czy kierowany w celu doskonalenia zawodowego 

nauczyciel ma pokryte koszty czesnego a oprócz tego koszty przejazdów, zakwaterowania 
i wyżywienia? 

Naczelnik – odpowiedziała, że tak. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie  planu  dofinansowania 
form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzonych przez Miasto, 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych przez szkoły wyższe 
i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które 
dofinansowanie jest przyznawane na rok 2016, głosując: za – 5 (jednogłośnie).     
 

  
b) zmieniająca uchwałę w sprawie kryteriów branych pod uwagę na drugim etapie  
     postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli prowadzonych przez  
     Miasto Białogard, liczby punktów przyznanych każdemu kryterium oraz  
     dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania tych kryteriów 

M. Budna Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych - 
poinformowała, że kiedy Rada przyjmowała uchwałę 25 lutego 2015 r. odziały przedszkolne 
miały funkcjonować tylko do 31 sierpnia 2016 r., od 1 września 2016 r. miały być  
przedszkolami i powinny być włączone w skład zespołów szkolno-przedszkolnych.  

Nowelizacją ustawy z dnia 29 grudnia 2015 r. ustawodawca przedłużył istnienie 
oddziałów przedszkolnych na kolejne trzy lata szkolne, więc mogą one funkcjonować do 31 
sierpnia 2019 roku. Dopiero od 1 września 2019 r. obligatoryjnie będą musiały one stać się 
przedszkolami. Stąd w uchwale jest zapis, że postępowanie rekrutacyjne musi zostać 
przedłużone na kolejne trzy lata. 

Radny J. Sosnowski – zapytał czy w przedszkolach są jeszcze jakieś oddziały? 
Naczelnik – wyjaśniła, że chodzi o oddziały przedszkolne, które działają przy 

szkołach podstawowych i one miały stać się przedszkolami i miały powstać zespoły szkolno-
przedszkolne. Ustawodawca zmienił zapisy pod koniec 2015 r. i przedłużył istnienie 
oddziałów przedszkolnych działających przy szkołach podstawowych na kolejne trzy lata 
szkolne.   

 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie 
kryteriów branych pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych 
przedszkoli prowadzonych przez Miasto Białogard, liczby punktów przyznanych każdemu 
kryterium oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania tych kryteriów, 
głosując: za – 5 (jednogłosie).     
 

 
c) w sprawie kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do klasy  
     pierwszej publicznej szkoły podstawowej i klasy pierwszej publicznego gimnazjum,  
     prowadzonych przez Miasto Białogard, dla kandydatów zamieszkałych poza  
     obwodami tych szkół, liczby punktów przyznanych tym kryteriom oraz dokumentów  
     niezbędnych do ich potwierdzenia 
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M. Budna Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych - 

poinformowała, że  uchwała jest analogiczna do uchwały przyjmowanej przez Radę Miejską 
rok temu dotyczącą kryteriów przyjęć do przedszkoli.  

W tym roku jesteśmy zobligowani do przyjęcia uchwały  w sprawie kryteriów branych 
pod uwagę przy przyjęciach dzieci do klas pierwszych szkół podstawowych i gimnazjów. 
Projekt był konsultowany z dyrektorami szkół podstawowych i gimnazjów. Jest propozycja 
czterech kryteriów przedstawionych w projekcie uchwały. 

Radny J. Kwiecień – powiedział, że chciałby zwrócić uwagę na podstępowanie 
rekrutacyjne do klasy pierwszej i te kryteria 1,2,3,4 mają jakiś większy sens, natomiast przy 
klasach pierwszych gimnazjum byłby skłonny do tego, że jeśli jest mniejsza liczba miejsc, niż 
chętnych aby zrobić testy kompetencji. Szkoła położona najbliżej miejsca zamieszkania 
kandydata może dotyczyć pierwszej klasy szkoły podstawowej, gdy dziecko prowadzi się do 
szkoły. Jest to uwaga pod rozwagę na przyszłość.  

Naczelnik – odpowiedziała, że ustawodawca narzucił na nas również, aby przy 
konstruowaniu takiej uchwały wziąć pod uwagę potrzeby  rodziny i potrzeby lokalne. To jest 
w ustawie wyraźnie zapisane. Te kryteria jak najbardziej odpowiadają temu wymogowi. 

Radny J. Kwiecień – powiedział, że w gimnazjum mamy w zasadzie rejonizację. 
Uczniowie idą do Gimnazjum Nr 1 lub 2, natomiast jeśli jest jakaś  presja rodziców, żeby 
część uczniów przyjąć do Gimnazjum Nr 1, to o liczbie miejsc dodatkowych decyduje 
dyrektor. Zdaniem Radnego może decydować o tym test kompetencji albo średnia ocen 
z klasy V i VI.  

Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że problem jest w tym, że my nie możemy 
rozdzielić i podać innych kryteriów do klasy pierwszej szkoły podstawowej i do klasy 
pierwszej gimnazjum. W rozporządzeniu jest dokładnie opisana kompetencja organu 
prowadzącego i Rady, która podaje kryteria dla klas pierwszych szkół podstawowych i klas 
pierwszych gimnazjum dla osób spoza rejonu szkoły.  

Ustawodawca miał dwie rzeczy na myśli. Po pierwsze, żeby nie rozdzielać i traktować 
osoby spoza obwodu jednakowo niezależnie od tego czy chcą iść do pierwszej gimnazjum 
czy do pierwszej podstawowej, czyli zwracać uwagę na potrzeby rodziny.  

Drugą rzeczą którą musimy brać pod uwagę jest zapis kiedy uczeń ma odległość od 
szkoły przekraczającą 4 km i jest w klasie V w górę, to musimy bezpłatnie dowozić go do 
szkoły. Istotna jest bliskość szkoły w miejscu zamieszkania, bo wtedy ponosimy mniejsze 
koszty. Ustawodawca ponadto dba o to, żeby jednostka samorządu dbała o publiczne 
pieniądze.  

Radny J. Kwiecień – powiedział, że w większych miastach są testy kompetencji, bo 
są na przykład gimnazja dwujęzyczne, jest tam większy prestiż i dzieci są wysyłane do takich 
gimnazjów spoza rejonu. 

Pani Burmistrz – odpowiedziała, że do gimnazjum dwujęzycznych jest przepis, że 
muszą być teksy kompetencji.  

Dodano dziewiętnaście nowych artykułów i one zaczynają się od 20a do 20za. Jest 
podane dokładnie jakie postępowanie rekrutacyjne jest w przypadku szkół sportowych, szkół 
dwujęzycznych, szkół zintegrowanych i ono wymaga aby takie postępowanie było. My nie 
możemy sami go wprowadzić. 

Radny J. Turnik – powiedział, że od lat w Białogardzie do Gimnazjum Nr 1 
przyjmowane są wszystkie dzieci, które się tam zgłoszą. Obojętnie czy są w  obwodzie. 
Od wielu lat mówi się, że w Białogardzie obwody nie są obowiązujące. Radny powiedział, że 
dziwi się temu, ponieważ w wielu miastach powstają specjalne gimnazja poza obwodowe. 

U nas nie ma problemu, żeby robić dodatkowe testy kompetencji. W innych miastach 
tak się dzieje, żeby zapisać do Gimnazjum nr 1 na przykład, to rodzice się przemeldowują, 
albo dzieci meldują u babci. Natomiast w Białogardzie tego nie muszą robić. W Białogardzie 
od lat uważa się, że obwody nie obowiązują. Mimo, że jest uchwała Rady  i zarządzenia 
Kuratorium Oświaty to tego się po prostu nie stosuje. 

Przewodniczący Komisji – zapytał czy nie wyciąga się konsekwencji od 
dyrektorów? Jak to wygląda? 
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Pani Burmistrz – odpowiedziała, że Radny chce powiedzieć zupełnie co innego. Kto 
mówi, że u nas nie obowiązują obwody? 

Radny – zapytał kto mówi, że obowiązują? 
Pani Burmistrz – odpowiedziała, że przepisy. 
Radny – zapytał na podstawie jakich przepisów Gimnazjum Nr 1 przyjmuje co roku 

uczniów z obwodu Gimnazjum Nr 2? 
Zastępca Burmistrz – odpowiedziała, że na podstawie przepisów własnych. Do 

ubiegłego roku każdy dyrektor szkoły i każda szkoła miała własne przepisy wykazane 
w statucie, dotyczące przyjmowania uczniów spoza obwodu.  

Rok temu te przepisy zostały ujednolicone w całym kraju i teraz Miasto je podejmuje. 
Przy czym sześć kryteriów przyjmowania uczniów spoza obwodu do danej publicznej 
jednostki prowadzonej przez samorząd terytorialny jest określonych ustawowo, a Rada może 
do pięciu jeszcze wprowadzić i one zawsze obowiązywały. Kiedyś były ustalane przez 
dyrektora szkoły w planie ramowym i w statucie. Od roku Miasto ma obowiązek ustalania 
kryteriów dodatkowych. 

Radny – zapytał od czego zależały wszystkie działania jakie miały wcześniej miejsce 
w stosunku do polityki rekrutacyjnej w Gimnazjach Nr 1 i 2? 

Pani Burmistrz – odpowiedziała, że zależały od zapisów w statucie szkoły 
o przyjmowaniu uczniów spoza obwodu. Takie zapisy musiały być i zawsze były. 

Naczelnik – poinformowała, że jest także zapis, że jeżeli dyrektor ma wolne miejsca 
w szkole może przyjmować również uczniów spoza obwodu. 

Pani Burmistrz – powiedziała, że jest także zapis, że w trakcie roku szkolnego bez 
żadnych przepisów dyrektor może przyjąć poza wszelkim sposobem rekrutacji ucznia do 
swojej szkoły, a więc zawsze znajdzie się sposób, aby to obejść. 

Burmistrz – powiedział, że te wszystkie przepisy i te kryteria i regulacje jakie by one 
nie były i tak sprowadzają się do tego, że rodzice stawiają na swoim i posyłają dziecko tam 
gdzie chcą. Generalnie rodzice potrafią zapisać dziecko na różne sposoby.  

Podobnie się  dzieje w przypadku dzieci sześcioletnich. Za chwilę będzie kłopot. 
Rodzice chcą i ma być tak, jak sobie wymyślili i ich nie interesują jakieś ograniczenia jakie są 
i nakłady finansowe jakie trzeba ponieść.  

 Radny J. Turnik – powiedział, że wszystko zależy od tego na ile się dany przepis 
prawa stosuje. Będąc radnymi powinniśmy pilnować tego, że było dobrze funkcjonowały 
nasze placówki szkolne. Aby nie było tak, że nagle na przykład rozwinie się Szkoła  
Podstawowa Nr 5, bo tam będą przyjmowane są dzieci a  przykładowo Dyrektor Szkoły 
Podstawowej Nr 4 zostanie postawiony przed faktem, że nie będzie miał etatu dla pięciu 
nauczycieli  i odwrotnie. Ten wariant też należy brać pod uwagę, co niestety ostatnimi czasy 
nie było brane pod uwagę w niektórych przypadkach, co jest ewidentnie do wykazania.  

Pani Burmistrz – odpowiedziała, że ten wariant można tylko będąc uchwałodawczym 
organem takim jak Rada zrealizować poprzez zmianę sieci szkół, zmianę terytoriów 
obwodów.   

 Radny J. Turnik – powiedział, że fakt jest taki, że całe lata mówione było o tym, iż 
obwody szkolne nie obowiązują i to jest fakt niezaprzeczalny, o którym wielokrotnie 
słyszałem.  
 
Komisja pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie kryteriów branych pod uwagę 
w postępowaniu rekrutacyjnym do klasy pierwszej publicznej szkoły podstawowej i klasy 
pierwszej publicznego gimnazjum, prowadzonych przez Miasto Białogard, dla kandydatów 
zamieszkałych poza obwodami tych szkół, liczby punktów przyznanych tym kryteriom oraz 
dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia, głosując: za – 5 (jednogłośnie).   
 
d) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na  
     terenie miasta Białogard 
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M. Barcicka Naczelnik Wydziału Ochrony środowiska – poinformowała, że projekt 
jest prosto sprecyzowany i chodzi o zmianę  uchwały, którą w sierpniu ubiegłego roku 
przyjęliśmy w zakresie dodania do wszystkich częstotliwości, które były sztywno określone 
słów „nie rzadziej niż”.  

Wynika to z tego, że w miesiącu sierpniu przyjmując uchwałę w zakresie regulaminu 
utrzymania czystości istniała taka interpretacja, iż przepis powinien szczegółowo i sztywno 
określać częstotliwość odbioru.  

Częstotliwość została ustalona z przedsiębiorcą, który odbiera odpady od 
mieszkańców, natomiast już przy tworzeniu harmonogramu odbioru odpadów, do których 
zgodnie z umową zobowiązany jest przedsiębiorca wystąpiła ona w ostatnim miesiącu tuż 
przed nowym rokiem. Wyszło na to, że przy tak sztywnych zapisach trudno jest zwiększyć 
częstotliwość odbioru odpadów i utrzymać na niektórych nieruchomościach poprzednio 
ustaloną częstotliwość odbioru. To wprowadziło pewien harmider w odbiorze, który 
spróbowaliśmy jak najszybciej sprostować. Skorzystaliśmy z możliwości aneksowania 
umowy zaradczo, aby ta częstotliwość na krótki czas na niektórych nieruchomościach była 
większa, niż ustalona uchwałą Rady Miejskiej.  Umowa jest zawarta z firma Ład- San do 
połowy 2017 roku. Aby móc utrzymać tę częstotliwość, którą była i którą teraz proponujemy i 
która jest zgodna z ustaleniami ze spółdzielnią mieszkaniową, ze wspólnotami,  istnieje 
potrzeba zmiany prawa miejscowego. Trzeba wpisać słowa „nie rzadziej niż”, ponieważ 
pozwala  się nam na to, aby w dowolnym nawet momencie wprowadzać zmiany, jeżeli 
występuje taka potrzeba.  

Z pozyskanych informacji od firmy Ład- San wynika, iż jest zbyt dużo nieruchomości, 
które mają zbyt małe kontenery, niedostosowane do ilości wytwarzanych odpadów.  

Po raz pierwszy w sierpniu w regulaminie wprowadziliśmy minimalną ilość odpadów 
wytwarzanych przez właściciela, przed przedsiębiorcę, bo to nam nakazał ustawodawca 
i stąd też wyszacowane częstotliwości wynikały z przewidywanej wielkości kontenerów.  
Okazało się, że wspólnoty i spółdzielnie mieszkaniowe nie dokonały zakupu pojemników, 
tylko je wydzierżawiają. To są dla nich dodatkowe koszty. Nikt nie chciał zmienić kontenerów 
na większe.  

Proponujemy aby przy nowym przetargu za półtora roku rozwiązać ten problem 
i oszczędzać koszty transportu i albo będziemy musieli przejąć wyposażanie wszystkich 
nieruchomości w pojemniki na śmieci w przetargu, albo zakupić odpowiednią ilość 
kontenerów, albo zawrzeć taką umowę, że Miasto będzie dzierżawić je od przedsiębiorcy 
i będą one dostosowane do naszych wymogów. To co jest na terenie naszego miasta nie 
spełnia naszych wymogów estetycznych. Kontenery są brzydkie, zniszczone, poobklejane   
tylko karteczkami. Wprowadziliśmy kolory, ale nikt nie może się do nich przyzwyczaić.  

Chcemy zwiększyć częstotliwość odbioru poprzez zmianę naszego regulaminu, który 
daje dowolność i większe ruchy zmiany częstotliwości w zależności od zapotrzebowania.  

 Radny J. Kwiecień – zapytał czy zwiększenie częstotliwości podroży usługi czy 
pozostaniemy na tym samym poziomie? 

Naczelnik – odpowiedziała, że podroży nam, ponieważ doszły dodatkowe odbiory. 
System odbioru zwiększa nam koszty.  

Aktualnie mieścimy się jeszcze się w tym, co przewidzieliśmy w budżecie, natomiast 
na następnej sesji trzeba będzie zmienić Wieloletnią Prognozę Finansową, bo tam są 
określone zawsze kwoty w umowie, takie jakie były na dzień podpisania umowy. Umowa jest 
aneksowana zwiększeniem i jeżeli zmianie ulegają przepisy prawa miejscowego, bądź przy 
inflacji, to w budżecie przewidujemy te koszty.    

   
Komisja rozpatrzyła  i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  zmieniającej uchwałę 
w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Białogard, 
głosując: za – 5 (jednogłośnie).     
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e) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia  
    usług  w zakresie odbierania  odpadów  komunalnych  od właścicieli  
    nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez  
    właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
 

Naczelnik – poformowała, że projekt uchwały jest wynikiem poprzedniej uchwały. 
Jeżeli  przyjmujemy w regulaminie zmiany, to musimy też zmienić powyższą uchwałę.  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  w zakresie odbierania  odpadów  
komunalnych  od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, głosując:  za- 4 ( jednogłośnie).  

 
f) w sprawie określenia miejskich jednostek budżetowych prowadzących działalność  
    określoną w ustawie z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty, które gromadzą    
    dochody określone  w  uchwale  na  wydzielonym  rachunku, źródeł tych dochodów  
    i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planu finansowego  
    dochodów i wydatków nimi finansowanych, dokonywania zmian w tym planie oraz  
    ich zatwierdzania 
 

Pani Burmistrz – poinformowała,  że Miastu przybyła nowa jednostka - Młodzieżowy 
Dom Kultury i ona musi zgodnie z naszą techniką o rachunkowości mieć przyznany numer 
konta. 
 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia miejskich jednostek 
budżetowych prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 7 września 1991 r. 
o systemie oświaty, które gromadzą   dochody określone  w  uchwale  na  wydzielonym  
rachunku, źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania 
planu finansowego dochodów i wydatków nimi finansowanych, dokonywania zmian w tym 
planie oraz ich zatwierdzania, głosując: za – 4 (jednogłośnie).     
 
g) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2016 
 

I. Kubiak Skarbnik Miasta – poinformowała, że  zwiększa się dochody i wydatki 
budżetu łącznie o kwotę 353.000 zł,  z tego zwiększamy wpływy o 134.000 zł  na wniosek 
Zakładu   Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. oraz w dziale 756 o kwotę 
219.000 zł i dotyczy to wpływów z podatku od nieruchomości od osób prawnych oraz 
podatku leśnego od osób prawnych. Wynika to z konieczności zaplanowania podatku od 
nieruchomości płaconego przez Miasto Białogard nieruchomości będących w użytkowaniu 
wieczystym na kwotę 43.000 zł, natomiast pozostała kwota 170.000 z dotyczy doszacowania 
wartości podatku od nieruchomości od osób prawnych na podstawie złożonych deklaracji. 
Wzrost podatku leśnego na kwotę 6.000 zł dotyczy także deklaracji złożonej Miasto 
Białogard na grunty leśne.  

Te same kwoty, czyli 43.000 zł  i 6.000 zł, które dotyczą Miasta Białogard pojawiają 
się też po stronie wydatków.  

Wydatki dotyczą przede wszystkim gospodarki gruntami i nieruchomościami. 
Zwiększamy wydatki w dziale 700 o kwotę 266.065 zł, z tego 224.125 zł dotyczy zmiany 
planu wydatków na wniosek ZGKiM Sp. z  o. o. i dotyczy spraw związanych 
z nieruchomościami, lokalami komunalnymi, którymi ZGKiM Sp. z o.o.  zarządza.  

W tym samym dziale w planie finansowym Urzędu Miasta zwiększa się  o kwotę 
25.840 zł jako zakup usług związanych z obrotem nieruchomościami, oraz o kwotę 16.100 zł, 
jako wydatek inwestycyjny na rozbudowę śmietnika przy ul. Przejazdowej. 
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W rozdziale dotyczącym cmentarzy zwiększa się łącznie wydatki o kwotę 17.300 zł na 
wniosek ZGKiM Sp. z o.o. W kwocie tej są zarówno zwiększenia jak i zmniejszenia. Przez to, 
że zmniejszenia są większe, to chodzi łącznie o zmniejszenie wydatków w całym dziale. 
Chodzi głównie o zmniejszenie wydatków planowanych wcześniej na podatek od 
nieruchomości za cmentarz na Pękaninie na rzecz Gminy Białogard. Zmieniły się przepisy 
i nie musimy składać deklaracji na podatek od nieruchomości, będących własnością Gminy. 
Zyskaliśmy kwotę 38.000 zł. 
  W dziale 750 w pozostałej działalności zwiększamy o kwotę 43.000 zł i 6.000 zł na 
podatek od nieruchomości na podstawie deklaracji składanej przez Miasto Białogard oraz na 
podatek leśny. 

W dziale 757 - Wypłaty z tytułu krajowych poręczeń i gwarancji zmniejsza się wydatki 
o kwotę 477.849 zł z tytułu poręczeń w związku z dokonaniem przez Regionalne Centrum, 
Medyczne w Białogardzie Sp. z o.o. spłaty całości zobowiązania wynikającego z umowy 
kredytu z dnia 19.07.2012 r., poręczonego przez Miasto. 

W dziale 851 - Przeciwdziałanie alkoholizmowi zmienia się klasyfikacje paragrafów 
wydatków na kwotę 83.030 zł.  

W dziale 853 - Pomoc dla repatriantów zwiększa się wydatki remontowe o kwotę 
65.000 zł w związku z remontem budynku przy ul. Piłsudskiego 9a. 

W dziale 854 – Placówki wychowania przedszkolnego zwiększamy wydatki o kwotę 
35.000 zł na przeprowadzenie niezbędnych prac remontowych w budynku Młodzieżowego 
Domu Kultury. 

W dziale 900 – Gospodarka odpadami zmieniamy klasyfikację wydatków i w rozdziale 
tym tworzy się zadanie inwestycyjne o nazwie: Budowa Punktów Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych na terenie  Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty zgodnie 
z porozumieniem. Wydatki z tego tytułu w 2016 roku wyniosą 13.957,50 zł. Będą to koszty 
przygotowania projektu. 

W dziale 900 – Dopłaty w spółkach prawa handlowego zwiększa się wydatki  tytułu 
dopłat do spółki ZGKIM na utrzymanie lasów komunalnych oraz w ramach zadania 
pozyskiwania drewna z gruntów komunalnych. 

W dziale 900 w rozdziale 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg  tworzy się zadanie 
inwestycyjne pod nazwą: Budowa i modernizacja oświetlenia drogowego w mieście. Wydatki 
na ten cel wynoszą 170.000 zł. 

W dziale 900 rozdział 90095 Pozostała działalność zwiększa się wartość wydatków 
inwestycyjnych o kwotę 228.084 zł na zadanie: Przygotowanie dokumentacji pod planowane 
inwestycje. 

Powyższe zmiany nie powodują zmiany wyniku budżetu. 
 
Radny R. Borkowski – powiedział, że w dziale 900 dopłaty w spółkach prawa 

handlowego zwiększa się wydatki, ale nie jest podana kwota. 
Skarbnik – odpowiedziała, że zwiększa się wydatki o 35.000 zł. Wynika ona 

z załącznika nr 2 i w dziale 900 rozdział 90004 paragraf 415  zapisana jest kwota 35.000 zł.  
Radny R. Borkowski – powiedział, że  pozostała działalność 228.000 zł. na 

przygotowanie planu. Dlaczego plan jest tak drogi? 
Burmistrz – odpowiedział, że dotyczy to planów na różne inwestycje. 
Radny J. Kwiecień – powiedział, że w dziale 900, rozdział 90015 jest zapisana 

modernizacja oświetlenia. Czy wiemy gdzie konkretnie? 
Burmistrz – odpowiedział, że nie wiemy i dotyczy ona różnych miejsc w mieście. 

Będziemy to analizować. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  o zmianie uchwały budżetowej na rok 
2016,  głosując: za – 4 (jednogłośnie).     
 
h) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Białogard 
  I. Kubiak Skarbnik Miasta powiedziała, że w projekcie zmianie ulega załącznik Nr 2, 
w którym wykazywane są Przedsięwzięcia Wieloletnie. 
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Zmieniamy limit wydatków przedsięwzięcia  dotyczącego remontu budynku mieszkalnego 
przy ul. Piłsudskiego 9a w związku ze zmianami wprowadzanymi w budżecie o zwiększeniu 
tych wydatków o 65.000 zł i kwotę należy uaktualnić w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 
Pozostałe zmiany dotyczą wprowadzonych kwot dochodów i wydatków, które zmieniamy 
w budżecie. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Miasta Białogard, głosując: za – 4 (jednogłośnie).    

 
i) w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej Białogardu na rok 2016 
 
Komisja rozpatrzyła  i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie ramowego planu 
pracy Rady Miejskiej Białogardu na rok 2016.głosując: za – 4 (jednogłośnie).     
 
Ad 3. Sprawy różne.   
 Przewodniczący Komisji - poinformował o swoim spostrzeżeniu i chciałaby uczulić 
Prezesa Klubu AKS, że kiedy zaprasza gości to trzeba im zabezpieczyć miejsca siedzące. 
Brakowało gospodarza, który zadbałby o to. Chodziło o czuwanie nad zaproszonymi 
gośćmi, ponieważ jak się zaprasza gości, to trzeba ich przyjmować. 
 
Ad 4. Zamknięcie posiedzenia. 
  Po wyczerpaniu porządku obrad Komisji o godzinie 1420 M. Kopczyński 
Przewodniczący Komisji  zakończył posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Spraw 
Społecznych Rady Miejskiej Białogardu. 
protokołowała: Joanna Kamińska 

                                                                                                Przewodniczący  Komisji                         
                                                                                      
                                                                                                      Marek Kopczyński    

 


